
اخبار كشور

هدیه به خوانندگان

شهیدسیداحمدعلیآبادی)ره(: دشمنان اسلام! بدانید هر 
چیزی، فصل و زمان خاصی دارد و الان فصل شــکوفایی اســلام 

است.

پای درس علی)ع(

قرآن را ملاک پندار
 گفتار و کردار خود قرار دهید!

امام علی)ع(: شما در شمار عمل کنندگان به قرآن باشید، از قرآن 

پیروی کنید، با قرآن خدا را بشناسید، و خویشتن را با قرآن اندرز 

دهید، و رأی و نظر خود را برابر قرآن متهم کنید، و خواسته های 

خود را با قرآن نادرست بشمارید.
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اخبار ادبی و هنری

چالش همدردی با »بثینه«
 علیه سانسور خبری غرب

مردم سرتاســر جهان چالش اعلام همدردی با بثینه )کودک پنج 
ســاله یمنی که همه اعضای خانواده اش در بمباران ســعودی ها شهید 

شدند( را راه اندازی کردند.
به گزارش خبرنگار کیهان، درحالی که جنایات رژیم آل سعود علیه 
مردم یمن همچنان با ســکوت و سانســور خبری رسانه ها غربی ادامه 
دارد، مردم جهان از کشورهای مختلف با استفاده از فضای مجازی برای 

شکستن این سانسور تلاش می کنند.
اخیرا در شــبکه های مختلف اجتماعی تصاویری با هشتک »بثینه 
چشم انسانیت« )#بثینه_عین_الانسانیه( راه اندازی شده است که در آن 
کاربران تصاویر خود را در حالی که با دست در حال باز کردن چشمان 
خود هســتند منتشــر کرده اند. مثل کاری که بثنیه موقع مصاحبه با 

رسانه ها انجام داد.
خانه بثینه، دختر پنج ســاله یمنی توســط بمباران رژیم آل سعود 
چند روز پیش خراب شد و پدر و مادرش به همراه شش خواهر و برادر 
او شهید شدند و او تنها بازمانده خانواده است. بعد از اینکه او را از زیر 
آوار نجات دادند، فیلمی از بثینه منتشر شد در حالی که چشمانش باد 
کرده و کبود شــده بود. بثینه برای دیدن مجبور بود چشــم خود را با 

دست باز نگه دارد.
دور جدید پویش کتابخوانی 

که شهید حججی هم در آن فعالیت می کرد 
آیین افتتاحیه پنجمین دوره پویش کتابخوانی کتاب و زندگی، به یاد و نام 
شهید محسن حججی و با محوریت رمان »دخیل عشق« امروز برگزار می شود.

به گزارش خبرنگار کیهان، این مراسم با توجه به اینکه شهید حججی از 
فعالان پویش کتاب و زندگی در دوره های قبل بود و کارهای توزیع و ترویج 
کتاب ها را در شهرستان نجف آباد انجام می داد، به نام وی نامگذاری شده است. 
»دخیل عشق« که کتاب اصلی این پویش مطالعاتی است، یک رمان دفاع 

مقدسی با محوریت زنان و در حال و هوای حرم امام رضا)ع( است.
این رمان به قلم مریم بصیری نگارش یافته و انتشــارات مسجد مقدس 

جمکران نیز آن را منتشر کرده است.
مراسم آغاز پنجمین پویش کتابخوانی کتاب و زندگی، ساعت 16 امروز 
یکشنبه 12 شهریور در نخلستان سازمان اوج برگزار می شود. در این مراسم، 
علی محمد مودب قطعه شعری را درباره شهید حججی قرائت می کند و علی اکبر 

قلیچ نیز یک ترانه را برای مدافعان حرم می خواند. 
انتقاد یک هنرمند از بی توجهی دولت 

به هنرهای آیینی و سنتی
هنرمند پیشکســوت تئاتر سنتی و آیینی از مسئولانی که به زعم وی، 
گویی در گوش های خود پنبه فرو کرده اند و نمی خواهند بشنوند، انتقاد کرد.
داود فتحعلی بیگی، دبیر علمی جشنواره »پرده خوانی و نقالی غدیر« در 
نشستی خبری، با  اشاره به علاقه مردم به این هنر گفت: خوشبختانه جامعه 
ما از وزارت علوم جلو افتاده است؛ چراکه سالهاست ما می گوییم چرا یک 
رشته نمایش های آیینی و سنتی دایر نمی شود تا به صورت آکادمیک آموزش 
داده شود اما گویی وزارت علوم یک پنبه در گوشش فرو برده و گویا اصلا 
نمی خواهد بشنود. اگر ما به گذشته برگردیم می بینیم که متناسب با شرایط 
آن دوران، نقال ها یا در چهارسو، قهوه خانه ها و یا در گذری معرکه شان را برپا 
می کردند و همین شد تا بعدها این امر به یک سنت تبدیل شد. اما امروزه 
متاســفانه جایگاه های سنتی نقالی دیگر پایگاه هایشان را از دست داده اند. 
به عنوان مثال قهوه خانه ها کوچک شــده اند و خیلی از آنها به قلیان سراها 
تبدیل شــده اند و همین طور سفره خانه های سنتی نیز به محل غذاخوری 
بدل شده اند و این نشان می دهد ما مثل بسیاری از جاهای دنیا باید برای 
عرضه به روز هنرهای سنتی خودمان در قلمرو نمایش، مکان های ویژه ای 

را اختصاص بدهیم.
در ادامه این نشســت، حســین عالم بخش، دبیر اجرایی جشــنواره 
»پرده خوانی و نقالی غدیر« با بیان اینکه جشنواره امسال در محل میدان 
امام حســین)ع( که به عنوان میدان آیینی و ســنتی شهر تهران شناخته 
شده، برگزار می شود، گفت: تعداد آثار شرکت کننده در این جشنواره 117 
اثر در قالب هنر نقالی اســت. در این جشنواره 31 اجرا توسط 31 نقال و 

پرده خوان خواهیم داشت.
گفتنی است، دومین جشنواره »نقالی و پرده خوانی غدیر« از 13 تا 17 
شهریور امسال برگزار خواهد شد. برنامه های این جشنواره هرشب از ساعت 

17 تا 20 اجرا می شود.
تولید سریال پویانمایی محمد رسول الله)ص( 

بزرگترین سریال پویانمایی بخش خصوصی کشور با هدف انعکاس 
زندگی گهربار حضرت رسول اکرم)ص( تولید خواهد شد.

این ســریال با بهره گیری از حداکثر توانمندی های فنی و هنری 
موجود در کشــور و بــا رویکرد وحدت بین مســلمین جهان تولید 

خواهد شد.
این ســریال با هدف جذب مخاطب عام بازه های تاریخی قبل از 
ولادت پیامبر تا انتهــای امامت حضرت علی)ع( را به تصویر خواهد 

کشید.
تولید این سریال حدود شش سال زمان می برد. کار تولید این اثر را 
استودیو رضوان برعهده  دارد اما هنوز کارگردان آن مشخص نشده است.
تبلیغ راهپیمایی اربعین در اروپا و آمریکا 

توسط مسلمانان
برخی از مسلمانان در اروپا و آمریکا با برگزاری نمایشگاه های عکس 
و فیلم، ســعی دارند ضمن معرفی حضرت امام حسین )علیه السلام( 

و راهپیمایی اربعین، افراد مختلف را جذب این نهضت بزرگ کنند.
به گزارش تسنیم، اولین نمایشگاه در روتردام هلند، در قلب اروپا 
برگزار شد. در این نمایشگاه عکس هایی که مربوط به راهپیمایی اربعین 
بود در یکی از مراکز شــهر بر روی برد نصب شــد تا در معرض دید 
عمومی قرار گیرد. عابرین در مواجهه با عکس ها مشتاق می شدند تا 
دقایقی از نمایشــگاه دیدن کنند. در خلال این بازدید، افراد داوطلب 
نیز حضور داشتند و به معرفی امام حسین )علیه السلام(، واقعه  عاشورا 

و راهپیمایی میلیونی اربعین می پرداختند.
نکته جالب توجه، همراهی مردم و استقبال آنان از نمایشگاه است. 
بسیاری از آنان دقایق طولانی صرف دیدن نمایشگاه و صحبت با راویان 
می کردند و بعضی دیگر نیز که اطلاعاتی در این زمینه داشتند سعی 
می کردند ســخنرانی کنند تا بهتر بتوانند بقیه را با این مفاهیم آشنا 
کنند. نمایشگاه دوم در شهر دالاس آمریکا برپا شد. در این نمایشگاه 
که با شعار »شما هم دعوت هستید؛ آیا به این دعوت پاسخ می دهید« 
برگزار  شــد، تعدادی عکس که مربوط بــه پیاده روی های اربعین در 

سال های گذشته بود در معرض دید مردم قرار گرفت. 
اســتقبال مردم از این نمایشگاه بی نظیر بود و افراد زیادی ضمن 
بازدید از آن به بحث و گفت وگو با راویان حاضر پرداختند. نکته جالب 
اســتقبال و تشکر مردم از برگزارکنندگان همایش بود. علاوه بر این 
برنامه سخنرانی و میزگرد و فیلم درباره پیاده روی اربعین برگزار شد. 
همچنین از شبکه تلویزیونی کربلا تی وی عراق هم گروه خبرنگاری 
به این نمایشــگاه آمده بود تا ضمن تهیه گزارش، مصاحبه ای نیز با 

مردم داشته باشد. 

دعوت تشکل های فرهنگی و اجتماعی 
برای حضور باشکوه در تشییع پیکر شهید حججی
جامعهتاریخدانانایرانیوجامعهاســامیفرهنگیاندر
پیامهایجداگانهایازمردمبرایحضورگستردهوباشکوهدر
مراسمتشییعپیکرمطهرشهیدمدافعحرممحسنحججی

دعوتکردند.
در پیام دعوت بیش از 180 نفر از اســاتید، پژوهشگران و جامعه 
تاریخ دانان ایرانی از دانشگاهیان برای حضور گسترده در تشییع پیکر 
شهید محسن حججی آمده است : »در میان گرد و غبار خستگی ها و 
کدورت های نشســته بر دل های مان، باران زلالی در راه است.... بارانی 
به عظمت کلمه ایثار، بارانی به زیبایی کلمه اخلاص و بارانی به لطافت 
نام مقدس شهید.شهیدی که در بیابان های تف دیده شام، راه کربلا را 
ادامه داد و با لب های تشنه چشمهایش را به مواهب دنیا بست.چونان 
سیدالشهدا سر داد تا سرمان سلامت باشد. شهیدی که دشمن در پی 

تحقیرش بود اما ناخواسته عظمت او را از نقاب عیان نمود.
در بخش دیگری از این پیام آمده است : »به خیال حرامی، تصویر 
دســتان بسته اش دســت و دل ملت ایران را می لرزاند اما مردم ما به 
دقت و فراســت نظاره نمودند کسی که در تمام تصاویرش چهره ای 
عاطفی و مظلوم دارد چگونه وقت اسیری نزد جلادان بی رحم، چنان 
صلابتی آموخته از مکتب امامش روح الله نشان می دهد که تداعی کننده 
شیری دلیر در میان کفتارانی غریب کُش است.مردم ما نیک می دانند 
که حُججی ها مدافع ملتی هستند که خاکشان جزو جغرافیای هدف 
طِلق خویش  داعشــی است و به گســتاخی خاکِ میهن مان را مِلک 

می پندارند.
ایــن پیام می افزاید : »همه می دانند که اگر دولت های ســوریه و 
عراق به دست سفاکان داعش می افتاد، با دو دولت تروریستی صاحب 
ارتش و نیروی هوایی و موشــک های پیشــرفته، و البته فاقد عقل و 
شرف شرعی و عرفی و عقلی، _گرچه سیلی محکمی بخورند- اما در 
حدتوان خویش چنان مُلک ما را به آتش می کشیدند که بجای ده ها 
فرزند شــهید، هزاران فرزند این مــرز و بوم در میان آوارهای آتش و 
خون پدر و مادر را صدا بزنند و جز ناله و مویه و دود پاسخی نشنوند. 
مردم ما نیک می دانند و بی اعتنا به خوبی و بدی تریبون ها و سلایق، 
در استقبال از شهدا حماسه می آفرینند چونان حماسه ای خیره کننده 

که برای شهدای غواص آفریدند.
 در این پیام تصریح شــده است : »بایســته است که اهل دانش 
و تعلیم و تعلم، دوشــادوش ســیل خروشان ملت ایران از پیشگامان 
شــرکت در این تشییع شکوهمند باشــند. درست است که در آیین 
ما علم و قلم، افَضل از خون شــهید وصف گشــته است! چرا که عقل 
و علــم، »ایثار مدافع حریم و حرم« می آفریند و بی عقلی و بی علمی، 
»انتحار داعشــی« پس می دهد، اما برای شستن سیاهی خودخواهی 
و دنیازدگی چه بارانی زلال تر از بزم شــهید؟! پس همگی به بزم این 
رحمت الهی بشــتابیم و از خدا بخواهیم به برکت حضور این شهید 
و به عظمت تمام شــهدای مدافع حریم و حرم، دل های ما را به هم 
نزدیک تر، قلم هایمان را منصفانه  و عالمانه تر و در تداوم راه حُججی ها 

و همه شهدای عزیزمان ثابت قدم تر گرداند.«
پیامدعوتجامعهاسامیفرهنگیانبرایحضورباشکوه

درمراسمتشییعشهیدحججی
جامعه اسلامی فرهنگیان کشور هم در پیامی از همه هموطنان به 
ویژه فرهنگیان برای حضور در مراسم تشییع شهید حججی دعوت کرد.

در این پیام آمده است: در آستانه عید قربان عید بندگی خداوند 
ســبحان و آزمون دشوار سردادن در راه رضای تعالی بوی عطر یاس 
ایران اســلامی را فراگرفته و ابرمردی از دیدار مردان مرد قبول شده 
در آزمون بندگی خدا بی ســر بسوی پروردگارش شتافت و مصداق یا 
ایتها النفس المطمئنه ارجعی الی ربک در جوار رحمتش آرام گرفت، 
با همان چهره معصومانه و پاک بی باکش عاشقانه رفت تا ایران سراسر 

غرور و افتخار و عطر شهادت شود.
این پیام می افزاید: شــهید سرافراز حججی شهیدی است فراتر از 
مرز ایران و مرزهای زمینی شــهیدی انتخاب شده از سوی اهل بیت 
عصمت و طهارت )س ( حججی انتخاب گردید تا با شهادتش جریان 
انقلاب ولایت جاری و ســاری در طول تاریخ انقلاب باشــد و انقلاب 
فرزندانی چون حججی تربیت یافته را به رخ جهانیان بکشــاند و به 
شیاطین و مفسدان ســتمگر جهان و فتنه گران منطقه بفهماند که 
انقــلاب ایران در جان جوانانش رخنه کرده و خون بهای انقلاب را با 

نثار جانشان می پردازند.
در این پیام تاکید شــده است : »انجمن اسلامی جامعه فرهنگیان 
کشور با حضور در مراسم استقبال و تشییع شهید گرانقدر حججی از 
هموطنان عزیز به ویژه فرهنگیان و همه دلسوزان نظام دعوت می کند 
در این مراســم معنوی که یقیناً همانند حججی مراسمش هم پدیده 
است با حضوری پرشور و شعور به جهانیان بفهمانند که حججی نماینده 

یک کشور آزاده است.«
دردیداروزیردفاعارمنستانباسفیرووابستهنظامی

جدیدایراندرارمنستانمطرحشد
توسعه همکاری های نظامی 

میان ایران و ارمنستان
وزیردفاعارمنســتانباسفیرجمهوریاسامیایراندر
ارمنستانووابستهنظامیجدیدجمهوریاسامیایراندراین
کشوردیدارونسبتبهتوسعهگسترشهمکاریهاینظامی

میانایرانوارمنستانابرازامیدواریکرد.
به گزارش ایسنا، ویگن سرکسیان در این دیدار با آرزوی موفقیت 
برای مهدی هیئت وجدانی، وابســته نظامی جدید جمهوری اسلامی 
ایران ابراز امیدواری کرد که طی دوره فعالیت وابســته نظامی جدید، 
همکاری های نظامی میان ایران و ارمنســتان بیش از گذشته توسعه 

و گسترش یابد.
در این دیدار طرفین به بررسی مسائل مورد علاقه دو کشور، وضعیت 

موجود در منطقه و حل و فصل مناقشات پرداختند.
باحضورامیرسیاریصورتگرفت

اعزام »الوند« و »لاوان« به آب های آزاد
نیرویدریایی اطاعاتی،عملیاتی،آموزشی ناوگروه۴۷
ارتشصبحدیروزپساز۷۶روزدریانوردیبهکشوربازگشت

وناوگروه۴۸بهآبهایآزاداعزامشد.
به گزارش فارس، ناوگروه ۴7 اطلاعاتی، عملیاتی، آموزشی نیروی 
دریایی راهبردی ارتش متشــکل از ناوشکن جمهوری اسلامی ایران 
البرز و ناو لجستیکی بوشهر پس از 76 روز دریانوردی صبح دیروز در 

اسکله منطقه یکم این نیرو)بندرعباس( پهلو گرفت.
همچنین طی مراســمی با حضور امیر دریادار ســیاری فرمانده 
نیروی دریایی ارتش، ناوگروه ۴8 این نیرو متشکل از ناوشکن »الوند« 
و ناو پشــتیبانی رزمی »لاوان« عازم مأموریت به سمت آب های آزاد 

و بین المللی شد.
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»هرکشــوریکهبیعقلیکردهوبهایران
حملهکندزمانومکانخاتمهجنگرامابهاو
دیکتهمیکنیم«اینرارئیسستادکلنیروهای
مسلحدرروزپدافندهواییگفتوفرماندهاین
یگاننیزایرانراجزوششکشوربرتردرساخت

رادارعنوانکرد.
سرلشــکر محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای 
مسلح در مراســمی که صبح دیروز به مناسبت  روز 
پدافند هوایی کشــور در قــرارگاه خاتم الانبیاء)ص( 
برگزار شد، فرارسیدن این روز را به فرمانده، مدیران و 
کارکنان قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا )ص( و آحاد 

مجاهدان این عرصه در ارتش و سپاه تبریک گفت.
وی نقــش تعیین کننده پدافنــد هوایی در حوزه 
بازدارندگی و اقتدار دفاعی میهن اســلامی را یادآور 
شد و گفت: مرزداری امروز معنای فراتری از گذشته 
داشته و تلاشگران عرصه  پدافند هوایی جزو مهم ترین 
مرزداران ایران  هستند که هر روز به گونه ای با دشمن 
سر و کار دارند. وی  شبکه پدافند هوایی کشور را نماد 
وحدت، یکپارچگی، هماهنگی و هم افزایی ارتش و سپاه 
و مظهر بازدارندگی کشور قلمداد و تصریح کرد: عجز 
دشمن از تهاجم به دلیل قدرت بازدارندگی کشور است، 
در واقع با قاطعیت می توان گفت  که سپر دفاعی ایران 
اسلامی، هم اکنون در نقطه ای از پیشرفت، استحکام و 
قابلیت برای واکنش های سریع، به موقع و موفق قرار 
دارد که امکان هرگونه تجاوز و تعرض جبهه دشــمن 

را سلب کرده است.
سرلشــکر باقری با  یــادآوری واکنــش قاطع و 
معنادار شبکه دفاعی هوایی کشور به تجاوز پرنده های 
دشمن از جمله »RQ170«  آمریکایی و »هرمس« 
صهیونیست ها و نقش آفرینی در شکار سرکرده گروهک 
تروریستی جندالشیطان، این مهم را بیانگر دست برتر 

ســخنگویحوزهعلمیهباتاکیدبراینکه
انقاب معظم رهبر فرمایشــات و رهنمودها
نصبالعینبرنامهریزانومسئولانحوزهخواهد
بود،اعامکردکــهمطالباترهبریومراجع

دربارهحوزههاپیگیریواجراییمیشود.
حجت الاسلام والمسلمین عباس رفعتی، سخنگوی 
حوزه هــای علمیه و مشــاور عالی حجت الاســلام 
والمسلمین اعرافی در گفت وگو با رسا، ضمن تبریک 
آغاز سال تحصیلی جدید حوزه های علمیه به طلاب، 

اساتید و حوزویان، با بیان اینکه باید تلاش کنیم که 
سال پربار علمی و تهذیبی داشته باشیم، ابراز داشت: 
امیدواریم بــا برنامه ریزی هایی که صــورت گرفته، 
مدیریت حوزه علمیه این توفیق را داشــته باشد که 
تحولات بســیار خوبی را در سال تحصیلی پیش رو 

رقم بزند.
وی به طرح های جدید حوزه های علمیه که توسط 
حجت الاسلام والمسلمین اعرافی در مراسم افتتاحیه 
آغاز ســال تحصیلی بیان شد،  اشــاره کرد و گفت: 

هــر یک از این طرح ها پــازل طرح تحول حوزه های 
علمیه است، رهنمودها و فرمایشات اخیر رهبر معظم 
انقلاب در جمع طلاب تهران نصب العین برنامه ریزان 
و مسئولان حوزه خواهد بود، همچنین رهنمودهای 
سابق معظم له و مراجع تقلید در برنامه ریزی های حوزه 

کاملا مدنظر است.
سخنگوی حوزه های علمیه تأکید کرد: مطالبات 
رهبر معظم انقلاب و مراجع تقلید ان شاءالله پیگیری 

و اجرایی می شود.

نمایندهمقاممعظمرهبریدرشــورای
بوددولت انتظار اظهارکــرد: امنیتملی
ووزارتاقتصــادبرنامــهچگونگیمقابله
بــاتحریمهاوبیاثرســاختنآنهاراارائه

میکردند.
به گزارش کیهان، در راستای سلسله جلسات 
»سایه تمدن اسلامی برای تایید، تکمیل و تصحیح 
برنامه هــای دولت دوازدهم«، نشســت تخصصی 
بررســی و نقد برنامه های مسعود کرباسیان، وزیر 
اقتصاد و امور دارایی دولت دوازدهم با حضور سعید 
جلیلی، نماینده مقام معظم رهبری در شــورای 

امنیت ملی برگزار شد.
 ســعید جلیلــی در این جلســه تاکید کرد: 
رئیس جمهور در جلسه رای اعتماد وزرا تغییر شیوه 
اداره اقتصاد کشــور و تغییر بنیانی در شیوه اداره 
منابع را یک الزام دانستند. آیا این مسائل که خود 
رئیس جمهور بر آن تاکید کرده اند، در برنامه وزیر 
اقتصاد در قالب یک برنامه مشــخص قابل ارزیابی 

آمده است؟
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام اظهار 
داشت: اگر امروز بعد از ۴ سال از مذاکره با آمریکا 
و انعقاد برجام، باز هم دشــمن رو به تحریم های 
جدید آورده است به خاطر این است که فکر می کند 
می تواند از این طریق نتیجه بگیرد و زمانی این روند 
متوقف خواهد شد که در عمل ببیند تحریم ها بی اثر 
است و ما برای مقابله با آنها آماده هستیم، انتظار 
بــود دولت و وزارت اقتصاد برنامه چگونگی مقابله 
با تحریم ها و بی اثر ساختن آنها را ارائه می کردند. 
جلیلی افــزود: برای تحقق همیــن برنامه و 
ســایر برنامه های دولت، بایــد تصور صحیحی از 
چالش های ۴ ســال آینده دولت داشته باشیم. از 
جمله چالش های خارجی پیش رو قانون تحریمی 
HR336۴ آمریکاست که با هدف تاثیرگذاری بر 
اقتصاد کشــور انجام شد. انتظار آن است دولت و 
وزارت اقتصاد آمادگی لازم را برای مواجهه با این 

تحریم ها در برنامه مورد توجه قرار داده باشند.

خانم»بالکاامبته«رئیسمجلسآفریقای
جنوبیدرســفربهتهرانبارئیسجمهورو
رئیسمجلسشورایاسامیدیداروگفتوگو

کرد.
دکتــر علی لاریجانی در نشســت مشــترک با 
رئیس مجلــس نمایندگان آفریقــای جنوبی اظهار 
داشــت: در این سفر گشایش هایی در زمینه توسعه 
روابط 2 جانبه ایجاد شــد و سقف قابل قبولی برای 

روابط تجاری بین دو کشور منظور شد.
رئیس مجلس شورای اســلامی ادامه داد: ایران 
می تواند در زمینه تولید انرژی برق ســرمایه گذاری 
کند و از سرمایه گذاری آفریقای جنوبی در زمینه های 
نفت، گاز و پتروشیمی استقبال می کنیم، همچنین 
در زمینه حمل ونقل بحث شد که می توان همکاری 

داشته باشیم.
وی با بیان اینکه در زمینه مبارزه تروریســم و 
تبادل اطلاعــات نیز بحث کردیم، تاکید کرد که از 
مواضع آفریقای جنوبی در احقاق حق مردم مظلوم 

فلسطین تشکر می کنیم.
ازعضویتایراندرنشستبریکس

استقبالمیکنیم
خانــم بالکا ام بتــه رئیس مجلــس نمایندگان 
آفریقای جنوبی در ادامه نشســت مشترک با تشکر 
از رئیس مجلس ایران با  اشاره به سفر رئیس جمهور 
این کشور به تهران، گفت: در سفری که رئیس جمهور 
آفریقا جنوبی به تهران داشت، مسئله الحاق ایران به 
نشست بریکس مطرح شد و ما این کار را در دستور 
کار خــود قرار می دهیم و به عنوان پارلمان جنوبی 

علاقه مند به عضویت ایران در این نشست هستیم.
وی تاکید کرد: اعتقاد داریم با اضافه شدن اعضای 

رئیسمجلسآفریقایجنوبیدرتهران:

الحاق ایران به نشست بریکس را در دستور كار خود قرار می دهیم

جدید ســازنده که دارای ایده های پیشــرو هستند 
می توانیم نســبت به رشد و توســعه هرچه بیشتر 

اهتمام داشته باشیم.
خانــم بالکا ام بته با بیان اینکه با ایران از لحاظ 
وســعت و جمعیت آشنا است، عنوان کرد: می دانیم 
ایــران در زمینه های مختلــف از جمله آموزش چه 
دســتاوردهای مهمی داشــته اســت و با موقعیت 
راهبردی و استراتژیک ایران آشنا هستیم و می دانیم 
عضویت ایران در نشســت بریکس می تواند بســیار 

تاثیرگذار باشد.
:تهرانآمــادههمکاریوصدور روحانی
خدماتفنیومهندسیبهپرتوریااست

از ســوی دیگر حجت الاسلام حســن روحانی 
رئیس جمهور کشورمان نیز طی دیدار با رئیس مجلس 
نمایندگان آفریقای جنوبی با  اشاره به حمایت مردم 
ایران از مبارزات مــردم آفریقای جنوبی به رهبری 
نلســون ماندلا علیه نژادپرستی، از توسعه و تقویت 
روابط تهران – پرتوریا طی سال های پس از پیروزی 

انقلاب اسلامی ابراز خرسندی کرد.
رئیس جمهور، نقش پارلمان های دو کشور را در 
توســعه و تقویت همکاری های مشترک بسیار مهم 
خواند و با تاکید بر ضرورت توسعه این همکاری ها، 
گفت: تهــران از تقویت بیش از پیش همکاری های 
خــود با پرتوریا در حوزه اقتصادی و از جمله معادن 
و انرژی اســتقبال می کند و آماده همکاری و صدور 

خدمات فنی و مهندسی به آفریقای جنوبی است.
رئیس جمهور در ادامه به موضوع گردشــگری و 
اهمیت آن در افزایش رفت و آمد مردم دو کشــور 
 اشاره کرد و گفت: با تقویت همکاری های مشترک 
در حوزه گردشــگری، مردم دو کشــور می توانند با 
فرهنگ و جاذبه های طبیعی و تاریخی یکدیگر آشنا 
شده و این موضوع در استحکام و تقویت همکاری ها 

مؤثر است.
دکتر روحانی همچنین با  اشــاره به  اشتراک نظر 
ایــران و آفریقای جنوبی در بســیاری از موضوعات 
بین المللــی و منطقــه ای، همکاری دو کشــور در 

سازمان های بین المللی در مسیر همکاری و توسعه 
جمعی را خوب و مؤثر خواند و گفت: ایران و آفریقای 
جنوبی با همکاری مشــترک در مجامع بین المللی 
می توانند برای صلح و ثبات جهانی و منافع کشورهای 
در حال توسعه ، تلاش های ارزشمندی داشته باشند.

»بالکا ام بته« رئیس مجلس نمایندگان آفریقای 
جنوبی نیز در این دیدار با قدردانی از استقبال گرم از 
هیئت پارلمانی کشورش در این سفر ، بر عزم راسخ 
پرتوریا برای توسعه و تقویت بیش از پیش روابط با 

تهران در همه حوزه ها تاکید کرد.
رئیــس مجلس نماینــدگان آفریقــای جنوبی 
همچنین با بیان اینکه مردم و دولت کشورش منتظر 
سفر رسمی رئیس جمهور ایران به کشورشان هستند، 
اظهارداشت: ما خواهان توسعه و تقویت همکاری های 
دو کشور هستیم. پارلمان آفریقای جنوبی از توسعه 
و تعمیــق این همکاری ها حمایت می کند و اعضای 
پارلمان، خواهان مشارکت ایران در پیشبرد طرح های 

توسعه ای کشورشان می باشند.

سرلشکرباقریدرروزپدافندهوایی:

شروع کننده جنگ نیستیم
اما زمان و مکان پایان آن با ماست

جمهوری اسلامی ایران در مقابله با هرگونه توطئه و 
تجاوز برشمرد.

او تاکید کرد: برخورداری از قابلیت های ممتاز در 
طراحی و اجرای طرح های پدافند از نقاط حســاس، 
حیاتی و راهبردی کشور و تأمین امنیت و دفاع موفق 
از حریم هوافضای میهن اســلامی، شــبکه دیده بانی 
هوشمند و مقتدر ایران اسلامی تحت مدیریت  قرارگاه 
خاتم الانبیاء)ص( را موجب آرامش خاطر ملت ایران 

قرار داده است.
سرلشــکر باقری در بخش دیگری از سخنانش  
اظهار کرد: در جهانی که بی خردان و جاهلان در راس 
قدرت های استکباری هســتند شاهدیم که جرات و 
شهامت تهاجم به ایران را ندارند. آنها با اندک اندیشه 
و عقل خود می فهمند تهاجم به ایران نه تنها صرفه ای 
برایشان ندارد بلکه هزینه های زیادی متحمل می شوند.

وی افزود: اگر شروع جنگ را آنها تعیین کنند، به 
طور قطع قادر به مشخص کردن زمان و مکان خاتمه 
آن نخواهند بود، یقینا آنها نمی توانند مکان این جنگ 
را محدود به جمهوری اسلامی ایران نگه دارند و حتی 
اولویــت نبرد در مرزهای ایــران را تعیین کنند، بلکه 
قدرت جمهوری اســلامی ایران ایــن موارد را به آنها 

دیکته خواهد کرد.
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح ادامه داد:  هر 
چند درصد پایینی را برای این تهاجم نظامی متصور 
می شویم، اما اگر آنها بخواهند این بی عقلی را صورت 
دهند، توان زمینی ما به حدی اســت که بسیار بعید 
اســت آنها بی عقلی کنند و در زمین با رزمندگان ما 

که یک نمونه آن شهید حججی است، درگیر شوند.
ایراندرمیانبرترینسازندگانرادار

امیر فرزاد اسماعیلی فرمانده قرارگاه پدافند هوایی 

خاتم الانبیا )ص( طی سخنانی گفت: به واسطه اقتدار 
پدافند هوایی در برقراری امنیت آسمان کشور، سازمان 
بین المللی هوانوردی جهان »ایکائو «در تیرماه ســال 
93 آسمان ایران را امن ترین آسمان منطقه خاورمیانه 
دانست. این به خاطر برقراری ایمنی و امنیت پروازهای 
مسافربری و همچنین هشدار به عطش هواپیماهای 
فرامنطقه ای  است که قصد نزدیکی به مرزهای ایران 

را دارند.
امیر اسماعیلی، واژه  »لبه تکنولوژی« در پدافند 
را یک واژه ثابت شــده عنوان کــرد و گفت: امروز ما 
به واســطه همت جوانانمان در قرارگاه پدافند هوایی، 
صنعت دفاعی و دانشگاه ها، جزو شش کشورهای برتر 
دنیا در ساخت رادار هستیم و توانسته ایم موشک های 
هوشــمند و رادارهای پیشرفته ای را تولید و در بحث 
دفاع هوایی به کار بگیریم و از این طریق، لبه تکنولوژی 
دنیا را با لبه تکنولوژی خودمان منعطف کنیم و ابتکار 

عمل را در دست گیریم.
وی در بخش دیگری از این گفت وگو اظهار داشت: 
امروز به دلیل پایگاه های نظامی کشورهای فرامنطقه ای 
در اطراف ما، تهدیدات پیرامون مان 360 درجه است 
و ما ضمن هوشــیاری کامل توانسته ایم سامانه های 

پدافندی خود را 3 برابر افزایش دهیم.
فرمانده قرارگاه پدافند هوایی، سامانه های سماء، 
بصیر، سمیع، صامت و عروج را از مهم ترین سامانه های 
به روز و پیشرفته پدافند هوایی دانست و گفت: موفق 
شده ایم در این زمینه رادارهایی را تولید کنیم که نفس 

دشمن را حس کنیم.
وی افــزود: ما با همکاری همه نیروهای مســلح 
تحــت عنــوان پدافنــد یکپارچــه توانســته ایم، از 
 ۴00 نقطــه پدافنــدی به 3700 نقطــه خودمان را 

ارتقاء دهیم.

عضومجمعتشخیصمصلحتنظام:

كاش دولت برنامه چگونگی مقابله با 
تحریم ها را ارائه می كرد

سخنگویحوزهعلمیه:

مطالبات رهبری و مراجع از حوزه پیگیری و اجرایی می شود

نماینده مقام معظم رهبری در شــورای عالی 
امنیت ملی افــزود: انتظار مــی رود وزیر محترم 
اقتصاد روشــن توضیح بدهند که وضعیت امروز 
اقتصاد کشور چه مختصاتی دارد و قرار است سال 
1۴00 به کدام نقطه برسیم و در این ۴ سال قدم 
به قدم قراراست با چه برنامه هایی به سمت مطلوب 

حرکت شود؟
وی تصریح کرد: متاســفانه در برنامه های ارائه 
شده ایشان به نمایندگان مجلس، در موارد متعدد 
عبارتی که برای »اهداف« آمده است همان عبارت 
برای »برنامه ها« عینا تکرار شده و این کار شایسته 

یک کار علمی و جایگاه وزیر نیست.
جلیلی خاطرنشان کرد: سال 90 در دبیرخانه 
شورای عالی امنیت ملی برای جلوگیری از مفاسد 
اقتصادی به وزارت اقتصاد پیاده سازی طرح جامع 
اطلاعات اقتصادی ابلاغ شد که تا سال 92 و پایان 
دولت دهم نیز پیشرفت های نسبتا خوبی در این 
عرصه صورت گرفت اکنون با گذشــت چهار سال 
از دولت یازدهم باید بیان شــود این طرح در چه 
نقطه ای قرار دارد و قرار است در چهار سال آینده 

به چه نقطه ای برسد؟
وی گفت: وزیر محترم اقتصاد در برنامه شــان 
فقــط به این جمله اکتفا کرده اند که »توســعه و 

ارتقای بانک اطلاعات اقتصادی و مالی کشور )انجام 
شــود(« در حالی که رئیس جمهور می گوید همه 
دســتگاه ها باید برای مبارزه با فساد برنامه داشته 
باشند لذا برنامه وزارت اقتصاد در این زمینه در ۴ 

سال آینده چیست؟
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: 
انتظــار می رود تــا وزیر اقتصــاد و رئیس جمهور 
مشــکلات و موانع شفاف ســازی را صراحتا بیان 
کنند تا دستگاه های مختلف همدلانه برای رفع آنها 
بــه دولت کمک کنند نه آنکه در این زمینه فقط 
کلی گویی شود و طی ۴ سال آینده هم فرصت از 

دست برود.
جلیلی اظهار داشــت: در ابتــدای کار دولت 
یازدهــم رئیس جمهور محتــرم گفت »بانک و ما 
ادراک ما البانک« و حالا هم بعد از گذشــت چند 
ســال بازهم ایشان می گوید موضوع بانک ها است 
و باید برای اصلاح ساختار آنها کاری کرد! کارنامه 
دولت در ۴ سال گذشته و برنامه آن برای ۴ سال 

آینده چیست؟
نماینده مقام معظم رهبری در شــورای عالی 
امنیت ملی افزود: در آبان سال 95 دولت اعلام کرد 
از محورهای مختلف طرح اصلاح ساختار بانک ها، 
26 درصد پیشرفت انجام شده که آن هم ناظر به 

رتبه بندی بانک ها بود! آیا آهنگ پیشرفت اصلاح 
نظام بانکی در چهار سال آینده با همین سرعت و 

کیفیت خواهد بود؟
جلیلی تاکید کرد: انتظار می رفت وزیر محترم 
اقتصاد در موضوع جذب سرمایه به جای  اشاره به 
کلیات، برنامه های مشخص و دقیق این وزارتخانه 
برای ۴ سال آینده را اعلام می کرد و هم انتظارات و 
برنامه های تعریف شده برای سایر وزارتخانه هایی که 
در این باره باید نقش داشته باشند را اعلام می کرد 
زیرا در این یک موضوع قرار نیست همه کارها فقط 
برعهده وزارت اقتصاد باشــد بلکه وزارتخانه هایی 
ماننــد امور خارجه و صنعــت، معدن تجارت نیز 

نقش کلیدی و محوری برای جذب سرمایه دارند.
وی افزود: دولت بیان می دارد برای رفع رکود 
و مشکل اشــتغال و یا دستیابی به رشد بالا و... به 
جذب این میزان ســرمایه خارجی نیازمند است. 
حال سؤال این است که برنامه دولت برای جذب 
سرمایه چیست؟ در ۴ سال گذشته جذب سرمایه 
خارجــی حتی به انــدازه دوران اوج تحریم ها هم 
نبوده است و با ادامه روند قبلی اتفاقی رخ نخواهد 
داد. انتظار می رفت دولت با آســیب شناسی روند 
۴ سال قبل برنامه عملی و مشخصی برای ۴ سال 

آینده ارائه می کرد.


